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VOORWOORD

Met veel trots presenteer ik het magazine dat WSDH speciaal in het kader van haar
15-jarig bestaan heeft gemaakt.

Werken aan Sportstad Den Haag. Dat is hoe we tegenwoordig heten. Een naam die
nog steeds past bij onze inmiddels tot ‘Haags merk’ geworden afkorting: WSDH, maar
die beter aansluit bij onze werkzaamheden en die alles zegt over onze ambities.

WSDH bestaat inmiddels al 15 jaar! In 2009 vanuit de gemeente Den Haag ontstaan
als werkgeversorganisatie voor combinatiefunctionarissen voor sportclubs in Den
Haag. Inmiddels een grote zelfstandige én maatschappelijke organisatie, met meer
dan 80 sportprofessionals, die zich dagelijks vol passie inzetten in Haagse wijken, bij
sportverenigingen en op scholen. Centraal staat daarbij ‘sport’. Sport als middel
waarmee wij brede maatschappelijke doelen realiseren op gebieden als: gezondheid,
talentontwikkeling, plezier, sociale cohesie, veiligheid en geluk.

Een organisatie die in alles wat zij doet haar kernwaarden: ‘Professioneel,
Toegankelijk en Verbindend’ uitstraalt en dat bovenal doet als team. Team WSDH
heeft de afgelopen jaren een grote ontwikkeling doorgemaakt en misschien dat ik
nog wel het meest trots ben op de wijze waaruit dat in alles wat wij doen blijkt. Team
WSDH…daar wil je niet alleen onderdeel van zijn én blijven, daar wil je mee
samenwerken, kennis bij ophalen, activiteiten mee beleven en door begeleid worden!

Al 15 jaar mogen wij als Haagse organisatie ons werk verrichten in Den Haag, de stad
die ons allen lief is. Een stad die bovenal oog heeft voor de kracht van sport én daar
ook naar durft te handelen. Daar zijn we niet alleen dankbaar voor, dat draagt ook bij
aan de motivatie om Den Haag elke dag wat terug te geven en daarmee actief bij te
dragen aan de leefbaarheid in de stad.

Dit magazine bestaat uit mooie anekdotes van vroeger, interviews met medewerkers
en prominenten uit de Haagse sportwereld, quotes van belangrijke partners, leuke
foto’s en zelfs een kruiswoordpuzzel. Het geeft mooi de reis weer die WSDH de
afgelopen 15 jaar heeft gemaakt en het is de moeite waard om daar eens rustig voor
te gaan zitten.

Namens heel team WSDH: veel leesplezier!
Job Schenau, directeur-bestuurder  

4



TIJDLIJN

2009

2010

2013

2017

2020

2021

2023

Oprichting WSDH

Verhuizing naar Laan van Meerdervoort

Uitbreiding Streetsport

Verhuizing naar 

Sportcampus Zuiderpark

WSDH wordt volledig

zelfstandige organisatie

Start expertteams 

ondersteuningsthema's

WSDH krijgt nieuwe statuten en nieuwe naam

Besturingsmodel gewijzigd naar

Raad-van-Toezicht-model

2024
Uitbreiding schoolsporttoernooien

Herijking functiehuis

15-jarig jubileum

5



Basketbal bij 
Sportcampus (2024)

Schoolsporttoernooi 
(2024)

Voetbalclinics voor 
meiden (2024)

Dansworkshop 
kerstvakantie (2023)

Sport Experience (2024)

Naschoolse sport bij 
Haagse Directe (2022)

6



Kampioenen Cruy� 
Courts 6v6 (2016)

Stadsspelen Den Haag 
(2016)

Wintergames 
(M)obstacle (2021)

Urban Volley Finale 
(2018)

Trainingsreeks 
ijshockey (2019)

Streetsport 
Wintergames (2021)

Bezoek v/d 
burgemeester 

(2018)

7



VIJF STELLINGEN VOOR 
WETHOUDER HILBERT 
BREDEMEIJER

Hilbert Bredemeijer is wethouder Onderwijs, Jeugd, Sport
en Dienstverlening in de gemeente Den Haag. Naast dat
hij zelf sportief is, wil hij van Den Haag een echt sportieve
stad maken waarin iedereen aan het sporten en bewegen
is. Tijd om hem vijf stellingen voor te leggen.

In 2030 is elke 6-jarige inwoner van
Den Haag aangesloten bij een
sportvereniging.

"Dat zou geweldig zijn. Sporten is
leuk, gezond en belangrijk voor de
sociale ontwikkeling van kinderen.
Wat mij betreft moeten daarom alle
Haagse kinderen lid worden van een
sportvereniging. Hoe eerder, hoe
beter. Er zijn zoveel to�e sporten in
Den Haag, voor ieder kind zit er wel
wat bij. Als gemeente doen we veel
om kinderen aan het sporten te
krijgen. We zorgen voor goede
sportvoorzieningen, we
ondersteunen de verenigingen én
kinderen die het wat minder breed
hebben, kunnen met de
Ooievaarspas ook lid worden van een
vereniging."

Sport is meer dan alleen een
fysieke activiteit; het is een
krachtig middel om onze
samenleving te versterken en
verbinden!

"Absoluut. Toen de openingsetappe
van de Tour de France Femmes deze
zomer door Den Haag kwam en
�nishte op Kijkduin was de hele stad
geel gekleurd. Bijna 80.000 sportfans
stonden langs de route, die door vijf
van de acht stadsdelen ging. Dit was
een geweldig sportevenement voor
de stad, en vooral mét de stad. Of
het nou de Olympische Spelen of
lokale sporttoernooien zijn: sport
brengt ons samen. En bovenal: sport
motiveert en inspireert om zelf die
voetbalschoenen aan te trekken, op
de �ets te springen of een duik in het
water te nemen."
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Den Haag is dé sporthoofdstad van
Nederland.

"Den Haag is vooral dé
topsportstad aan zee! Met onze
prachtige stranden en de Noordzee,
is Den Haag de plek voor
watersporten en strandsporten. Wat
te denken van het WK Zeilen en de
Ocean Race vorig jaar, en het EK
Beachvolleybal deze zomer. Den
Haag is zelfs de thuisbasis van het
Beach TeamNL. En we hebben een
actieve surfcommunity op
Scheveningen. Bovendien heeft Den
Haag geweldige voorzieningen en
doen we veel om sport te stimuleren.
Met trots noem ik onze stad dan ook
de topsportstad aan zee!"

De traditionele verenigingscultuur
is iets waar wij in Nederland trots
op mogen zijn én iets wat ook in
de huidige - weliswaar wat
geïndividualiseerde en
gepolariseerde - samenleving
prima kan blijven bestaan, juist
zelfs.

"Helemaal eens. Sportverenigingen
zijn enorm belangrijk in onze stad. Je
kan er lekker sporten en bewegen,
maar het is bovendien een plek van
ontmoeting en verbinding. Bij
verenigingen leer je stadsgenoten
kennen, kom je in contact met
andere culturen en verbreed je de
horizon. Je deelt gezamenlijke
waarden en normen. Zeker in deze
tijden van polarisatie, zijn sport-
verenigingen essentieel. Ik ben dan
ook trots op alle verenigingen die
Den Haag rijk is."

Sport is het leukste thema uit mijn
portefeuille.

"Met onderwijs, jeugd, sport en
dienstverlening heb ik een hele leuke
en interessante portefeuille. Dit zijn
onderwerpen die gaan over hoe we
in Den Haag samenleven, hoe
kinderen opgroeien. Beweging en
gezondheid staat daarbij centraal.
Sport gaat me wel echt aan het hart.
Niet alleen houd ik zelf ontzettend
van sporten en ik loop graag hard. Ik
geloof echt dat sport essentieel is
binnen onze samenleving. Het is
gezond, leuk en zorgt voor
verbinding tussen bewoners. Met
hart en ziel zet ik me daarom in voor
een sportief Den Haag."
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KRUISWOORD

        PUZZEL

Horizontaal
1: Aan welke playground bracht de koning een bezoek?
5: Wat is de eerste locatie waar WSDH is gevestigd?      
7: Hoeveel subthema's kent het thema Positieve Sportcultuur?
8: Met welk toernooi sloot Team Schoolsporttoernooien het
schooljaar 2023-2024 af?

Verticaal
1: In 2020 onderging WSDH een metamorfose, WSDH kreeg een
nieuwe...
2: Wie won met haar team het EK Straatvoetbal in Barcelona?
3: Waar staat de 'S' voor in WSDH?
4: Wat is de voornaam van de eerste directeur van WSDH?
6: Welke sportbond werd in 2017 de nieuwe buurvrouw van
WSDH?

1 2 3 4 5 6 87
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DUIK DE GESCHIEDENIS IN 
MET HANS HONDERS

WSDH bestaat 15 jaar. Tijd om de geschiedenis in te
duiken met wandelende Haagse encyclopedie Hans
Honders, die er al vanaf 2009 bij is. Na 25 jaar als
sportconsulent bij de gemeente, besloot Hans dat het tijd
was voor een nieuwe uitdaging: consulent bij het net
opgerichte WSDH.

De oprichting van WSDH
Op een druilerige dag nemen we plaats in de
kantine van de Sportcampus. Onder het genot
van een cappuccino en wat rumoer van de
sportkundestudenten op de achtergrond, duikt
Hans de geschiedenis in. De relatiemanager van
WSDH neemt ons mee terug naar november
2009. “Na 25 jaar als sportconsulent te hebben
gewerkt bij de gemeente Den Haag werd ik
benaderd door Rex von Winckelmann, voormalig
directeur. Hij vroeg of ik mij samen met hem
wilde wagen aan een nieuwe uitdaging:
consulent bij de net opgerichte stichting WSDH.
Jaap en Paul, de interimmanagers van die tijd,
hadden de organisatie vormgegeven, mensen
aangesteld en de eerste verenigingen
aangesproken. Ik besloot toen te solliciteren en
zo ben ik bij WSDH beland”, vertelt Hans. WSDH
had toen 15 jeugdsportcoördinatoren in dienst.

Zij ondersteunden in die tijd nog één vereniging
per persoon en hielden zich vooral bezig met de
thema’s kader en leden. “Het was mijn taak om
deze coördinatoren te begeleiden en coachen.
Ons aanbod was toen nog puur gericht op
verenigingsondersteuning en naschoolse
sportactiviteiten. De focus lag op de jeugd, maar
we hadden ook acht mensen die waren opgeleid
tot sportcoach voor het verzorgen van sport- en
beweegactiviteiten voor ouderen.”

De sportieve verbinder van Den Haag
WSDH gaf met haar sportaanbod invulling aan
de zogenoemde brede regeling combinatie-
functies van de gemeente die toen werd
ingevoerd. De regeling had als doel om
verbinding te creëren tussen verschillende
sectoren. “WSDH legde met haar werk-
zaamheden de verbinding tussen verenigingen
en onderwijs.
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Door verenigingen te ondersteunen en
naschools aanbod te verzorgen probeerden wij
deze functie zo goed mogelijk te vervullen en
zoveel mogelijk Hagenaars in beweging te
krijgen.”

Een groeiende organisatie
In 15 jaar tijd heeft WSDH zich behoorlijk
uitgebreid. “We zijn enorm gegroeid. In 2013 is
Streetsport erbij gekomen. Deze nieuwe buurt-
sportcoaches verzorgden een verscheidenheid
aan activiteiten op Playgrounds door heel de
stad." Voor de organisatie betekende dat ook
een uitbreiding van de formatie. Naast de
nieuwe buurtsportcoaches die werden
aangesteld, breidde de kantoorformatie zich uit.
”Vergeleken met aan het begin zijn de
sportcoördinatoren van WSDH de afgelopen
jaren breder inzetbaar geworden. Ieder heeft
nog wel een eigen specialisme, maar kan ook
ingezet worden op andere thema’s en op
meerdere verenigingen. Zo zijn de coördinatoren
zich gaan specialiseren op vijf verschillende
thema’s: vrijwilligersbeleid, open club, leden,
positieve sportcultuur en (vrijwillig) kader.

Met interne opleidingen, cursussen en
onderlinge kennisdeling kunnen zij zich nu in
deze thema’s specialiseren, zodat zij nog betere
verenigingsondersteuning kunnen bieden. Je zou
kunnen overwegen om hier nog nog een extra
thema aan toe te voegen: cluborganisatie.
Verenigingen veranderen. Ze hebben een paar
harde klappen gekregen tijdens de pandemie en
energiecrisis, zijn onderhevig aan de
verduurzamingsmaatregelen en er is sprake van
een veranderend sportaanbod. Kortom: er wordt
in deze tijd nogal wat gevraagd van bestuurders.
Datgene wat wij op de vereniging doen, moet
geborgd worden. Daar is een goed bestuur voor
nodig op de verenigingen en van onze kant is
daar kennis van de organisatie van de club voor
nodig. Met dit nieuwe thema zouden we de
clubs kunnen helpen met het structureren van
de organisatie en het bestuur.” 

Hoogtepunten
Over de vraag wat de hoogtepunten van de
afgelopen 15 jaar zijn, moet Hans even
nadenken. “Tja, er zijn er genoeg. Waar moet ik
beginnen?”
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“We hebben een heel dynamische organisatie,
met veel jonge mensen, maar ook wat oudere
collega’s. Het is �jn om in deze organisatie te
werken. De sfeer is goed.” Dat was ook te
merken tijdens het bedrijfsuitje Rondje Den
Haag, vertelt Hans. “We konden toen nog met z’n
allen in een bus. Twee echte Hagenezen gaven
ons een rondleiding door de stad. We begonnen
in de Vogelwijk en vervolgden onze tour door de
Schilderwijk, het Vredespaleis en het Binnenhof.
Tijdens de busreis werd er een quiz gedaan. We
sloten af in de stad met een borrel. Ook naar
Amsterdam met de Kwibus, een heuse disco op
wielen, behoort tot een van de hoogtepunten. En
niet te vergeten: de jaarlijkse kerstborrel van
WSDH. “Vooral de kerstborrels in het oude pand,
aan de Laan van Meerdervoort, waren een
succes. We hadden daar een achtertuin met een
overkapte �etsenstalling. Dit werd omgebouwd
tot een soort après-ski hut", glundert Hans. 

Blik op de toekomst
“Ik hoop dat WSDH de sportieve verbinder in
Den Haag blijft. We organiseren momenteel op
35 playgrounds sportactiviteiten en bieden aan
ongeveer 80 verenigingen ondersteuning. We
zijn in de afgelopen 15 jaar dan ook behoorlijk
geprofessionaliseerd en blijven hierop inzetten.
In mijn huidige functie als relatiemanager
probeer ik steeds weer nieuwe verbindingen te
maken. Er komen elk jaar nieuwe verenigingen
en nieuwe mensen uit de sportwereld bij. Wat
dat betreft is Den Haag onuitputtelijk. Hier
moeten wij als sportieve verbinder mee blijven
samenwerken, om zo tot een sportief Den Haag
te komen waar alle inwoners zorgeloos kunnen
sporten”.

Teambuilding
Waar Hans graag op terugkijkt, zijn de
bedrijfsuitjes van de afgelopen jaren. 

Laten we beginnen bij het begin: de verenigings-
ondersteuning. “Het hele proces van
verenigingsondersteuning vind ik een
doorlopend succes. Van de start van het proces
tot aan waar we nu staan. Wel zouden we nog
beter kunnen inzetten op de doorstroom van de
naschoolse sportactiviteiten naar de
verenigingen, maar ook naar de playgrounds.
Het accent moet komen te liggen op de kinderen
die nog niet aan het bewegen zijn; hoe krijgen
we hen naar de vereniging of de pleintjes?” Dat
sluit goed aan op het tweede hoogtepunt, de
koppeling van Streetsport aan WSDH. “De
streetsportactiviteiten staan als een huis. De
Playgrounds bieden een goed alternatief voor de
verenigingen in stadsdelen waar hier weinig
ruimte voor is. Kinderen kunnen op een
laagdrempelige manier, dichtbij de voordeur, in
beweging komen en kennismaken met
verschillende sporten." Tot slot is Hans tevreden
met de goede samenwerking met de gemeente
en het onderwijs. “Wij zijn inmiddels niet meer
weg te denken uit Den Haag. Naast de
verenigingsondersteuning en Streetsport, zijn wij
zichtbaar bij de grote evenementen en de side-
events in de stad. Wij zetten deze evenementen
samen met onze partners op en maken dit tot
een succes. Het stagemodel dat wij hanteren 
biedt veel mogelijkheden voor studenten. Dit
jaar zijn er weer heel veel stagiaires bij ons
werkzaam. Zij krijgen bij ons de kans om ervaring
op de doen en door te groeien. Veel stagiaires
gaan na hun stage bij ons aan de slag,
bijvoorbeeld als sportleider Streetsport.

13



HET PLEIN OP MET SYLVANA 
EN MOUNAIM

Mounaim en Sylvana zijn twee vaste gezichten van
Streetsport. Mounaim is begonnen als Scholarshipper en
Sylvana zat in haar laatste studiejaar toen zij werd
gewezen op een vacature bij WSDH. Beiden zijn begonnen
als sportleider. De twee zijn inmiddels senior buurt-
sportcoach en bezoeken bijna dagelijks alle Playgrounds
in Den Haag. Tijd om het plein op te gaan met Mounaim
en Sylvana.

Wanneer zijn jullie begonnen bij WSDH?
Mounaim: Ik ben in 2014 begonnen als
Scholarshipper bij collega Ozcan. Hij heeft mij
aangespoord om de opleiding Sport en Bewegen
te gaan doen. Via het stagemodel ben ik
uiteindelijk als sportleider aan de slag gegaan
voor WSDH.
Sylvana: Ik ben een aantal jaren daarna bij
WSDH terechtgekomen. Toen ik in het laatste
jaar van Sport en Bewegen zat, werd ik door mijn
mentor gewezen op een vacature bij WSDH. Ik
heb gereageerd en kreeg de baan.

Hoe zag Streetsport er toen uit?
Mounaim: De organisatie was toen nog een stuk
kleiner. We hadden maar één teamleider en
twee senioren. Wel stond er toen een
Streetsportteam met veel ervaring.

Sylvana: We waren toen al professioneel, maar
hebben de afgelopen jaren nog een �inke slag
gemaakt. Het Streetsportteam is inmiddels
uitgegroeid naar twee teamleiders en vier
senioren en er zijn meer Playgrounds dan
voorheen, waardoor er de afgelopen jaren veel
buurtsportcoaches en sportleiders bij zijn
gekomen. Ook zijn er veel studenten vanuit de
opleiding Sport en Bewegen de
organisatie  binnengekomen.
Mounaim: Het afgelopen jaar hebben we nog
nooit zoveel evenementen gedraaid en dit jaar
staan er zelfs nog meer evenementen op de
agenda. Alle activiteiten worden door ons en
onze collega’s goed vastgelegd en op social
media verspreid.
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Sylvana: In april beginnen we met de 070 Cup,
een groot voetbaltoernooi op alle Playgrounds
in de stad. Na een competitie met uit- en
thuiswedstrijden wordt de �nale gespeeld bij de
Sportcampus Zuiderpark. Met dit soort
evenementen, maar ook met ons sportaanbod
op het plein, geven we de kids handvatten mee
om naar de vereniging toe te gaan. De drempel
wordt hierdoor lager. We zien dat de kinderen
die bij ons op de Playground komen sporten en
nog niet zijn aangesloten bij de vereniging, vaak
de stap maken. We hebben zelfs een keer een
heel nieuw voetbalteam aangeleverd.

Hoe hebben jullie jezelf als Streetsportleider
ontwikkeld de afgelopen jaren?
Mounaim: We zijn allebei van sportleider
doorgegroeid tot buurtsportcoach en uiteindelijk
senior buurtsportcoach. Als buurtsportcoach
krijg je meer taken; je moet een netwerk
opbouwen en meer stappen zetten.
Sylvana: Je bent als buurtsportcoach meer dan
alleen sportleider. Je hebt ook de taak om met
de gemeente en partners in gesprek te gaan. Een
belangrijk onderdeel van ons werk is het
begeleiden van collega’s. 
Mounaim: We gaan veel langs op de
playgrounds. We zien alle collega’s zeker twee
keer in de week. Gaan het gesprek aan en
bieden hulp wanneer dit nodig is. Wij zijn het
eerste aanspreekpunt voor de collega’s, maar
wel op een informele en laagdrempelige manier.
Sylvana: Ik heb veel geleerd van hoe Hassan het
destijds aanpakte als senior. Hij heeft een
persoonlijke aanpak, is open en zijn
communicatie is to the point. 
Mounaim: Eerlijkheid duurt het langst. Hassan
dacht altijd goed met ons mee. Hij was een soort
vader�guur die ik altijd om advies kon vragen. 
Sylvana: We hebben Hassan ook vaak
uitgenodigd om een kijkje te nemen op onze
playgrounds. Gewoon, om te kijken hoe het er
hier aan toe gaat. Dit doen wij nu ook bij onze
collega’s. Wij komen niet langs om te
controleren. We proberen altijd een leuke en
gezellige sfeer te creëren waar alles benoemd
kan worden.

Wat zijn de hoogtepunten van (bijna) 15 jaar
Streetsport?
Mounaim: Heroes of the Cruy� Courts zie ik als
een van de hoogtepunten. Dit is een traject met
als doel jongeren een rolmodel te laten zijn voor
hun wijk en hen langdurig betrokken te houden.
Deze jongeren leren middels dit traject hoe zij
sportevenementen in hun wijk kunnen
organiseren en wat hier allemaal bij komt kijken.
Sylvana: Ik zie ook de doorgroeimogelijkheden
in de organisatie als hoogtepunt. Veel
collega’s van Streetsport hebben een stap
kunnen zetten en zichzelf kunnen ontwikkelen.
Ook de organisatie heeft zich in de afgelopen
jaren ontwikkeld. Waar wij vroeger vaak
afhankelijk waren van andere organisaties bij het
organiseren van grote evenementen, kunnen we
dit nu ook op eigen kracht.
Mounaim: We organiseren ontzettend veel
evenementen. Van grote WSDH Events tot Kick-
o�’s. Deze evenementen worden altijd druk
bezocht.

Sylvana: We kunnen als Team Streetsport ook
steeds beter de verbinding maken met de
sportcoördinatoren. Voorheen waren dit echt
twee aparte eilandjes, maar nu betrekken we
elkaar bij onze activiteiten.
Mounaim: Zo heb ik onze skater Jan-Willem
betrokken bij skate clinics op het plein en ook
onze collega Daniël van de voetbal weet ons te
vinden voor samenwerking en advies.
Sylvana: Ik zit nu ook in het Expertteam Open
Club. Dit gaat over de maatschappelijke functie
van verenigingen. Streetsport kan op dit thema
veel bieden. De verenigingen willen hun
maatschappelijke rol vergroten. De sportleiders
van Streetsport zitten in deze wijk en kennen de
doelgroep. Op deze manier ontstaan er mooie,
duurzame samenwerkingen.
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Welke bijzondere gebeurtenissen zijn jullie
bijgebleven?
Mounaim: De samenwerking met de ouders uit
de wijk blijft mij altijd bij. Ik heb ontzettend
veel moeders leren kennen die zich willen
inzetten voor de wijk en zich hier ook
verantwoordelijk voor voelen. Ik heb weleens
meegemaakt dat Sylvana nog tot laat in de
avond met de moeders uit de wijk thee zat te
drinken om belangrijke zaken te bespreken.
Deze ouderbetrokkenheid is erg belangrijk voor
ons werk.
Sylvana: Het is niet altijd rozengeur en
maneschijn. Natuurlijk is het heel vaak gezellig
op de pleintjes, maar soms gebeurt er ook wat.
Op sommige pleintjes hebben wij te maken met
een wat moeilijkere doelgroep. Het is daarom
�jn dat wij korte lijntjes met de gemeente,
wijkagenten en wijkcentra hebben.
Mounaim: Een van de moeilijkste kinderen op
mijn Playground heeft nu een eigen
kapperszaak. Deze jongen kwam regelmatig in
con�ict, was soms onderdeel van vechtpartijtjes
en ook thuis ging het moeizaam. Hij luisterde
naar niemand. Op een gegeven moment was er
zelfs sprake van dat hij het huis uitgezet zou
worden. Hier hebben wij een stokje voor
gestoken. Ik won zijn vertrouwen en hierdoor
begon hij naar mij te luisteren. Ik ben er heel
trots op dat deze jongen nu goed terecht is
gekomen. 
Sylvana: Wij zijn meer dan sportleiders die
alleen maar sportactiviteiten aanbieden. Wij
zijn tegelijkertijd vertrouwenspersonen,
opvoeders en handhavers. We hebben ook
een signalerende rol. Als we zien dat het niet
goed gaat, moeten wij tijdig de welzijns-
organisaties of handhavers inlichten. Hiervoor is
vertrouwen van de kinderen nodig. Dit verkrijgen
wij door tijd in hen te investeren, kinderen
eigenaarschap te geven en hen erbij te
betrekken. Het doet ons goed om te zien
dat het in veel gevallen goedkomt met deze
jongeren. Dat geeft ons ook motivatie om door
te gaan. Een waardering op ons werk was het
Zuidwest-speldje dat wij van de wethouder in
2021 uitgereikt hebben gekregen.

Wat is de leukste Playground in Den Haag?
Sylvana: Ik denk dat we het daar allebei over
eens zijn; dat is Cruy� Court ADO Den Haag
in Vrederust. Hier komen ook veel verhalen
vandaan. We werken er al jaren en hebben hier
inmiddels het een en ander opgebouwd. We
kennen de jongeren uit de wijk, hun broertjes en
zusjes en ook de ouders.
Mounaim: We kwamen hier als vreemden in de
wijk en inmiddels zijn we het meubilair
geworden. Het voelt hier als een grote familie.

Wat zijn de leukste sporten om op de
Playground te doen?
Mounaim: De standaard sporten, zoals tennis
en voetbal vallen altijd in de smaak.
Sylvana: Maar de leukste sporten zijn eigenlijk
de nieuwe sporten. Voetvolley bijvoorbeeld.
Dit hebben we vier jaar geleden geïntroduceerd
en de kids vragen er nu nog steeds elke dag om.
Pickleball is ook een innovatieve sport die steeds
geliefder wordt op de pleintjes. We hebben de
kinderen ook kennis laten maken met spikeball.
Dit is een balsport met een groot net in het
midden. De spelers slaan de bal op het net,
waardoor de bal omhoogschiet en het aan de
tegenstander is om de bal te raken. Toen wij dit
spel introduceerden was niemand enthousiast,
maar bij ons is de regel dat iedereen het in ieder
geval een keer moet proberen. Nadat de
kinderen het een kans hebben gegeven, zijn ze
vaak om en vormen deze nieuwe sporten een
vast onderdeel van het programma.

Als jullie zelf een Playground zouden mogen
inrichten, hoe komt deze er dan uit te zien?
Mounaim: Ik ben gek op het kunstgras van de
Cruy� Courts, maar asfvalt heeft ook voordelen.
Ik zou een Playground inrichten die gedeeltelijk
uit kunstgras en gedeeltelijk uit asfalt bestaat.
Sylvana: Daar zou ik een speeltuin aan
toevoegen. Dat zorgt voor ouderbetrokkenheid.
In de speeltuinen zijn vaak veel ouders met
kinderen te vinden die ons even aanspreken. Dit
zorgt ook voor zichtbaarheid van de
buurtsportcoach of spelleider.
Mounaim: En als het even kan, is een gymbox of
calisthenics een toevoeging.
Sylvana: Tot slot zou ik daar een binnenlocatie
aan willen toevoegen, zoals bij Cruy� Court ADO
Den Haag. In de coronatijd kwamen kinderen
met een TV en Playstation, om zich op deze
manier toch nog te vermaken. En als het slecht
weer is, kunnen we binnenactiviteiten
organiseren.
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SOCIALE IMPACT MAKEN MET 
KOEN BREEDVELD

Koen Breedveld is sinds 1 januari 2023 lector Impact of
Sport bij de Haagse Hogeschool. Als lector doet hij samen
met zijn onderzoeksteam en studenten praktijkgericht
onderzoek naar de (sociale) impact van sport. Tijd om
Koen een paar vragen te stellen over de kracht van sport.

U bent sinds 2023 lector. Wat heeft u hiervoor
gedaan?
"Ik heb een groot deel van mijn leven als sport-
onderzoeker gewerkt, onder andere bij het
Sociaal en Cultureel Planbureau en het Mulier
Instituut. Ook ben ik directeur geweest van
Reddingsbrigade Nederland."

Een leven in de sport dus. Wat zijn uw
persoonlijke ervaringen met sport? 
"Op mijn zesde ben ik begonnen met atletiek.
Ook heb ik van jongs af aan getennist.
Momenteel zwem ik graag."

Vorig jaar heeft u de overstap gemaakt naar
het lectoraat Impact of Sport. Wat was uw
missie toen u aan deze opdracht begon?
"Mijn voornaamste missie was, en is nog steeds,
om meer Hagenezen en Hagenaars te laten
pro�teren van de kracht van sport."

Hoe probeert u deze missie te
verwezenlijken?
"Samen met het onderzoeksteam en studenten
van de Haagse Hogeschool doe ik praktijkgericht
onderzoek. Dit onderzoek is verdeeld over drie
deelterreinen: sport in de wijk, vitaal sport-
aanbod en de kracht van sportevenementen.
Laat ik beginnen bij sport in de wijk. Voor veel
inwoners uit Den Haag is sport niet
vanzelfsprekend. Zij ervaren veel drempels om te
beginnen met sport, of om hun sportieve
activiteiten voort te zetten. Het is onze missie om
eraan bij te dragen dat mensen in beweging
komen en blijven. Vitaal sportaanbod, als tweede
deelterrein, richt zich op het sportaanbod van
verenigingen, commerciële aanbieders en de
gemeente. Hier is het ons doel om het sport-
aanbod laagdrempelig, leuk en duurzaam te
maken. Tot slot de kracht van sport-
evenementen.
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Op dit deelgebied doen wij onderzoek naar de
betekenis van sportevenementen, hoe deze
evenementen de sport sterker maken en de
mensen uit Den Haag inspireren en met elkaar
verbinden."

Waar doen jullie binnen het lectoraat
momenteel onderzoek naar?
"Ik zal voor elk onderzoeksgebied een voorbeeld
geven. Op het deelterrein van sport in de wijk
doen wij momenteel een onderzoek in Moerwijk-
Noord. Dit is een zogenoemde ‘living lab’, een
innovatief samenwerkingsverband rondom een
maatschappelijke uitdaging. In dit geval heeft het
betrekking op de Buurtsportvereniging
Moerwijk-Noord. We onderzoeken hier op welke
manieren bewoners actief kunnen worden
binnen de vereniging, hoe zij de weg naar de
vereniging weten te vinden, maar ook hoe er
door middel van Streetsport op Playgrounds
sport- en beweegactiviteiten door en voor de
inwoners opgezet kunnen worden. Een tweede
onderzoek dat wij doen is op het gebied van
vitaal sportaanbod. Op welke manieren kunnen
de Haagse verenigingen ondersteund worden in
hun dagelijkse werk? Hier proberen we vooral de
slag te maken naar de doelgroep waarvoor sport
niet vanzelfsprekend is. Ook wordt er
onderzocht hoe bestaande sportaccommodaties
beter benut kunnen worden, zeker met het oog
op de uitbreiding van de stad en de schaarse
ruimte in Den Haag. Tot slot loopt het
onderzoeksprogramma Moves. Samen met het
Mulier Instituut, de HAN en Universiteit Utrecht
doen wij onderzoek naar hoe de kracht van
sportevenementen beter benut kan worden.
Komende sportzomer vinden er grote sport-
evenementen in Den Haag plaats, zoals het EK
Beachvolleybal en de Tour de France Femmes.
Hoe kunnen we mensen uit de stad bij deze
evenementen betrekken, wat betekenen deze
sportevents voor hen en voor de sport in Den
Haag?

Waarom is dit lectoraat zo belangrijk?
"Als lector probeer je met praktijkgericht
onderzoek problemen op te lossen. Ik vind het
belangrijk dat je met het lectoraat van betekenis
bent voor de stad en voor de sportopleidingen
van de Haagse Hogeschool. Met het lectoraat
proberen wij de studenten kennis te laten maken
met praktijkgericht onderzoek, zodat ook bij hen
het besef ontstaat waarom kennisvergaring zo
relevant is in hun werkveld. Daarmee dragen we
bij aan de kracht van nieuwe generaties
sportkundigen. Het praktijkgerichte aspect van
het lectoraat zorgt ervoor dat het onderzoek niet
abstract blijft, maar echt gerelateerd is aan
vraagstukken uit de praktijk. Er liggen genoeg
uitdagingen voor sportkundigen om hun tanden
in te zetten. Met het lectoraat hopen wij
handvatten aan te reiken om deze uitdagingen
het hoofd te kunnen bieden."

Welke uitdagingen zijn dit?
"Het is niet voor iedereen vanzelfsprekend om te
sporten en bewegen. Veel mensen sporten niet,
of vinden het lastig om te blijven sporten. Den
Haag is daarbij ook nog eens een nogal
gepolariseerde stad. Een deel van de inwoners is
welvarend, het andere deel niet. Ook zijn er
grote verschillen tussen de inwoners. Sommige
inwoners kennen de stad en de verenigings-
cultuur goed, anderen weer niet. Daarnaast
heeft een deel van de inwoners met andere
problematieken te maken, waardoor het hen aan
energie ontbreekt om te gaan sporten. Zij
hebben al genoeg moeite met het hoofd boven
water houden. Met deze en andere uitdagingen
hebben (toekomstige) sportkundigen te maken.
Dat is allemaal niet binnen een dag op te lossen,
maar met ons praktijkgericht onderzoek pogen
wij meer inzicht te krijgen in deze problematiek
en daarmee een stapje in de goede richting te
zetten."
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Waar zou u graag nog onderzoek naar willen
doen in Den Haag?
"Ik zou graag dieper induiken op de vele mooie
voorbeelden van succesvolle burgerinitiatieven.
Wat hebben deze burgers nodig gehad om hun
initiatieven te laten slagen, op welke wijze
hebben zij hierin samengewerkt met de
gemeente en sportaanbieders en welke
belemmeringen kwamen op hun pad?"

Wat maakt sport zo krachtig?
"Allereerst is sport een leuke manier om gezond
te blijven. Hiervoor is wel intrinsieke motivatie
nodig; mensen moeten het leuk gaan vinden om
te sporten en bewegen. Daarnaast heeft sport
veel bijkomende voordelen, zoals dat het
zelfvertrouwen geeft en voor nieuwe sociale
contacten zorgt. Sport is hartstikke leuk en heeft
een fenomenale kracht, mits het goed
georganiseerd is. Sport slaat een brug tussen
mensen die elkaar normaliter niet spreken. Het
biedt een gemeenschappelijke taal. Hiervoor zijn
wel goede vakleerkrachten, positieve trainers en
enthousiaste ouders langs de lijn nodig."

Terug naar Den Haag: is Den Haag zo’n
sportstad?
"Ja. Den Haag is een sportstad en kent een
krachtig verenigingsleven met sterke
verenigingen. De gemeente herkent het belang
van sport en ondersteunt hierin. Ook gaan de
gemeente en sportaanbieders steeds weer op
zoek naar nieuwe manieren om burgers te
betrekken, bijvoorbeeld met een programma als
sportclub als Buurthuis van de toekomst en de
verschillende sporttuinen in de stad. Er zijn veel
Playgrounds in de (dichtbevolkte) wijken voor
kinderen om te kunnen sporten en spelen. Sport
komt hiermee dichtbij de inwoners te staan en
dat is super belangrijk."

Waar valt nog winst te behalen?
"Ik zie ook grote groepen die niet betrokken zijn
bij het sportaanbod in Den Haag. Daarnaast kan
de stad ervoor zorgen dat verenigingen beter
weten bij wie zij moeten zijn wanneer zij ergens
tegenaan lopen. Hiervoor is goed contact met
verenigingsondersteuners vanuit de gemeente
en een hands-on mentaliteit nodig. Ook zouden
de accommodaties in de stad beter benut
kunnen worden. De accommodaties zouden
beter in de gelegenheid moeten zijn om een
brug te slaan tussen verschillende doelgroepen
in de wijk en de vereniging. Den Haag krijgt
steeds meer te maken met ruimtegebrek. Het is
zaak om sport zo dicht mogelijk bij de mensen te
blijven organiseren. Tot slot zou ik graag zien dat
wij in Den Haag blijven investeren in mooie
evenementen die mensen weten te boeien en
verenigingen weten te enthousiasmeren."

Hoe verloopt de samenwerking met WSDH?
"WSDH is een van de partijen die betrokken is bij
ons onderzoek naar Buurtsportvereniging
Moerwijk-Noord. Daarnaast is WSDH onmisbaar
als het aankomt op het organiseren van
sportactiviteiten in de stad. Ook in de
verenigingsondersteuning is WSDH van belang.
Dit zijn thema’s waar wij als lectoraat onderzoek
naar doen, dus daar komen wij WSDH vaak
tegen."

Welke impact heeft WSDH volgens u?
"Dat zou je eens moeten onderzoeken. Stel dat
WSDH er niet was, hoeveel mensen zouden er
dan sporten en aangesloten zijn bij de Haagse
verenigingen? Hoe zou het kader van de
verenigingen er dan uitzien? Ik denk dat Den
Haag een veel mindere sportstad zou zijn
wanneer WSDH hier niet actief is."

Hoe zou het lectoraat en WSDH nog beter
kunnen samenwerken?
"Dat zit ‘m vooral in het verlengstuk van de
dingen die WSDH al doet. Samen initiatieven
blijven organiseren die mensen in beweging
brengen, al dan niet gekoppeld aan grote
sportevenementen en de Haagse verenigingen.
Op al die vlakken is WSDH een betekenisvolle
partner. Het zou interessant zijn om nog beter
inzicht te krijgen in de impact van deze
initiatieven."
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EEN POSITIEVE SPORTCULTUUR 
CREËREN MET KEELEY, RUBEN & 
REBEKKA

Keeley, Ruben en Rebekka houden zich bezig
met het thema positieve sportcultuur. Wat is dat
eigenlijk, en hoe creëer je een positieve
sportcultuur? Dat vroegen wij aan Keeley
Heijdeman, coördinator positieve sportcultuur. 

Om maar meteen met de deur in huis te
vallen: wat is een positieve sportcultuur?
"Ik zie het als een cultuur waarin het plezier,
veiligheid en ontwikkeling van de sporter
centraal staat. De nadruk ligt minder op het
winnen en presteren en meer op het plezier in
het sporten. Hiervoor is een �jne sportomgeving
nodig, waarin de sporters zichzelf kunnen zijn.
Als je wat minder goed bent in een sport, is dat
helemaal niet erg. Niet iedereen hoeft in de
selectie te komen. Ook de minder goede spelers
moeten de ruimte krijgen om te kunnen sporten.
Een positieve sportcultuur gaat ook over het
gedrag van ouders. Het werkt niet goed wanneer
zij schreeuwend langs de lijn staan. Positieve
aanmoediging, dat werkt wel."

Waarom is een positieve sportcultuur
belangrijk?
"Sporten wordt hiermee leuker. Een positieve
sportcultuur draagt bij aan het langer blijven

sporten. Uit onderzoek is dan ook gebleken dat
kinderen die van jongs af aan positieve
ervaringen hebben met sporten, langer blijven
sporten."

En waarom vind jij dit onderwerp zo
belangrijk?
"Ik heb psychologie gestudeerd en mij verdiept
in sportpsychologie. De psychologie
kent mooie theorieën, maar deze komen in de
praktijk vaak niet tot uiting. Ik vind het een leuke
uitdaging om die theorie wél in de praktijk te
brengen, op een manier die te doen is.
Praktijkgericht werken. Dat komt in mijn rol als
coördinator positieve sportcultuur goed tot zijn
recht. Een theorie die in mijn werkveld vaak
terugkomt, is de zelfbeschikkingstheorie van
Edward Deci en Richard M. Ryan. In de kern komt
het erop neer dat mensen drie basisbehoeften
hebben: autonomie, competentie en
verbondenheid. Wanneer deze behoeften
worden bevredigd, kunnen mensen optimaal
functioneren.
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Zo’n theorie zegt op zichzelf niet zoveel, maar
wanneer het in praktijk wordt gebracht, wordt
het wel nuttig. Zo hanteren wij bij de workshops
die wij geven de vier inzichten voor trainers:
structureren, stimuleren, individueel aandacht
geven en regie overdragen. In deze inzichten
komen de basisbehoeften uit de zelf-
beschikkingstheorie mooi terug. Op deze manier
probeer ik de theorie in de praktijk te brengen:
niet alleen praten over hoe het moet, maar het
ook doen. Dat stukje doen is bij het creëren van
een positieve sportcultuur erg
belangrijk."

Sinds wanneer is WSDH zich gaan
bezighouden met het thema positieve
sportcultuur?
"Dat was al voor dat ik in dienst kwam. 2020 zal
dat geweest zijn. Ik rolde in 2021 in de
organisatie en toen werd er al veel gedaan. Toen
was WSDH vooral bezig met het ontwikkelen van
de thema’s op basis van de actualiteiten die toen
speelden. Inmiddels hebben we �inke stappen
gemaakt en zijn we beland bij de stappen
uitvoering en aanscherping."

Wat doen jullie precies?
Samen met mijn collega’s Rebekka en Ruben
vorm ik het Team Positieve Sportcultuur.
Rebekka is hoofd ontwikkeling. Bij haar gaan er
meteen belletjes rinkelen en komen er allerlei
nieuwe ideeën in haar op. Zij is echt van het
nieuwe dingen bedenken. Ook is Rebekka een
visuele denker. Zij probeert alle abstracte ideeën
om te vormen tot duidelijke beelden, zodat het
voor iedereen in een oogopslag helder is. Ruben
is de man van de praktijk. Hij geeft veel
workshops. Dat zou hij het liefst elke dag doen.
Ik zit er een beetje tussenin. Als coördinator
zet ik de lijnen uit, overleg ik met de gemeente
en bepaal ik, in samenspraak met mijn collega’s,
onze koers.

Welke concrete acties ondernemen jullie?
Wij organiseren veel workshops over de thema's
van een positieve sportcultuur. Ook zijn wij de
facilitator van scholingen van bijvoorbeeld het
NOC*NSF. Wij gaan regelmatig langs bij de
verenigingen om trainingen te observeren en
waar mogelijk te verbeteren. Daarnaast lezen wij
stukken mee en schrijven wij mee aan het beleid
van de verenigingen en de gemeente.

Terug naar de praktijk: hoe is het met de
Haagse verenigingen gesteld? 
Er gebeuren veel goede dingen, maar het kan
natuurlijk altijd beter. Positieve sportcultuur is
een thema dat vaak pas in een later stadium
komt. Verenigingen zijn al zo druk met het
vinden van vrijwilligers, ledenbehoud en de
problematiek rondom accommodaties, dat het
creëren van een positieve sportcultuur soms nog
wel vergeten wordt. Een positieve sportcultuur
wordt vaak als bijzaak gezien, terwijl het juist ook
kan bijdragen aan de hier bovengenoemde
thema’s. Gelukkig komt hier vanuit de Haagse
verenigingen steeds meer aandacht voor. Zo
hebben 21 verenigingen een aanvraag ingediend
bij WSDH met het verzoek hen te ondersteunen
op dit thema. Daarnaast werken wij samen
met het Expertteam Kader, waardoor wij bij alle
verenigingen die ondersteuning op het thema
kader hebben aangevraagd ook een workshop
positieve sportcultuur geven. Het streefdoel is
natuurlijk dat wij alle verenigingen bereiken.
Iedereen in Den Haag moet bekend zijn met wat
wij doen en wat wij voor hen kunnen betekenen.
Er zijn zo’n 300 verenigingen in Den Haag en ik
denk dat slechts een derde weet wat wij doen.
Dit aantal moet omhoog.

Wat zou er nog beter kunnen in Den Haag?
Dat begint bij meer aandacht voor het thema
positieve sportcultuur. Verenigingen
hoeven het niet alleen op te pakken, wij kunnen
hen hierbij helpen. 
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De zeven thema's van een positieve sportcultuur

De basisvoorwaarden (gedragscode,
vertrouwenscontactpersoon en een VOG) zijn
sinds kort verplicht voor alle Haagse
verenigingen. Wij ondersteunen de verenigingen
om hier aan te kunnen voldoen. Elke vereniging
zou iemand in dienst moeten hebben of
aanwijzen die dit thema in zijn of haar
portefeuille heeft. Daarnaast is het belangrijk dat
zaken niet alleen worden benoemd wanneer het
eigenlijk al te laat is. De inzet op positieve
sportcultuur moet preventief zijn. Wij als WSDH
moeten zorgen dat ons aanbod goed aansluit op
de praktijk. Hiervoor is maatwerk nodig: we
moeten inspelen op wat de vereniging nodig
heeft.

Wat zijn de belangrijkste successen die jullie
hebben geboekt?
Wij hebben in twee jaar tijd zo’n 70
vertrouwenscontactpersonen opgeleid. Dat is
een groot succes. Daarnaast hebben we op veel
plekken het thema positieve sportcultuur op de
agenda gezet. Zo ook tijdens een bijeenkomst
van de Haagse Sporttafel. Dit is een platform
voor sportclubs in de regio Haaglanden. Tijdens
deze bijeenkomst stond ons thema centraal.
Daar hebben we veel mensen mee bereikt. Tot
slot kijken wij positief terug op de workshops die
wij op de verenigingen organiseren. Hier
brengen wij mensen kennis bij en bieden wij
praktische handvatten.
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TEAMLEIDERS AAN HET WOORD

Jean-Louis - Teamleider
verenigingsondersteuning

“Wauw, wat een wereld van verschil! In
2009 begon mijn avontuur, fris
afgestudeerd aan de Haagse Hogeschool
met een diploma Sportmanagement op
zak. Ik begon als jeugdsportcoördinator
voetbal bij HVV Laakkwartier. Een
fantastische eerste stap, waarin ik kinderen
op scholen trainde en clinics verzorgde en
hen enthousiast maakte om door te
stromen naar de sportverenigingen.
Ondertussen werkte ik aan het
jeugdbeleidsplan en gaf ik trainingen aan
allerlei leeftijdsgroepen. HVV Laakkwartier
voelde meteen als een warme
thuisbasis. Werkgever Sportclubs Den
Haag, onder sturing van Rex en Hans, was
een klein, hecht team jeugd-
sportcoördinatoren. We werkten vooral
individueel op de clubs. Zoals de naam
WSDH deed vermoeden.

Na anderhalf jaar kreeg ik de kans om bij
gemeente Zoetermeer mijzelf verder te
ontwikkelen. In de afgelopen vijf jaar
waarin ik actief was als teammanager sport

heb ik een sterk netwerk en waardevolle
expertise opgebouwd, klaar om weer
impact te maken in een grotere stad.

Fast forward naar 2023: de kans om terug
te keren naar WSDH als teamleider
verenigingsondersteuning. Wat een verschil
met 13 jaar geleden! 

Werken aan Sportstad Den Haag is nu een
bruisende organisatie met meer dan 80
gepassioneerde collega’s, verdeeld over
diverse teams: van Streetsportspecialisten
tot marketing en schoolsporttoernooien,
allemaal gevestigd in het prachtige
Sportcampus-complex. We bruisen van de
expertise, aangestuurd door een
managementteam met een heldere visie en
missie.

WSDH is echt een fantastische organisatie
in een stad vol cultuur en diversiteit. We
spelen een essentiële rol in het verbeteren
van de vitaliteit van de inwoners, en ik ben
er enorm trots op om deel uit te maken
van deze energieke WSDH-familie. Samen
met onze partners brengen we de stad in
beweging – en zorgen we ervoor dat
iedereen in beweging blijft!”
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Erwin van Es - Teamleider Streetsport

"Sinds anderhalf jaar mag ik leidinggeven
aan het Streetsportteam binnen WSDH.
Een energiek en jong team dat sport
aanbiedt op de Haagse Playgrounds. Met
veel passie en gedrevenheid zorgen we met
elkaar voor een gevarieerd, breed en
laagdrempelig aanbod. Ik ben trots op dit
Streetsportteam dat er dagelijks in slaagt
om inwoners van Den Haag letterlijk en
�guurlijk in beweging te brengen. Het
Streetsportprogramma van WSDH verbindt
en verbroedert. Het zorgt voor meer begrip
en respect voor elkaar. En daarmee een
beter evenwicht in de Haagse wijken, wat
we juist nu goed kunnen gebruiken!"

Bob van Raaij - Teamleider sportcoördinatoren

“Met veel plezier mag ik al anderhalf jaar
een team van verenigingsondersteuners
binnen WSDH aansturen. Wij zetten ons
dagelijks in om de door ons ondersteunde
Haagse sportverenigingen op verschillende
thema’s te versterken en vitaler te maken.
Het Haagse verenigingsleven is een groot
goed dat veel positieve impact heeft op de
levens van heel veel Hagenaars.
Daarnaast zijn wij actief betrokken met het
in beweging brengen van Haagse kinderen
tijdens de naschoolse sportactiviteiten. Zo
laten we kinderen kennis maken met
diverse sporten en zorgen we voor een,
helaas niet voor alle kinderen
vanzelfsprekend, beweegmoment. De
impact hiervan is groot voor veel Haagse
kinderen. Dagelijks met team WSDH een
actieve en positieve bijdrage aan de
sportstad Den Haag te mogen leveren geeft
dan ook veel trots, energie en voldoening!”
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Hassan Amhayi - Teamleider Streetsport

“Ik begon in 2009 bij WSDH toen de organisatie net
opgericht was. Dat was een heel ander WSDH dan dat
het nu is. Toen was er eigenlijk nog geen organisatie.
We zaten op, wat ik noem, het GGD kantoor op de 8e
etage. Ik kwam na mijn sollicitatiegesprek het kantoor
binnenlopen en kreeg te horen: dit zijn de vier scholen
waar je les gaat geven. Vervolgens gaven ze mij de
keuze welke vereniging ik als jeugd-sportcoördinator
wilde ondersteunen, maar eigenlijk gingen ze er al
vanuit dat ik voor BMT zou kiezen, omdat dit een
vereniging is waar veel Turkse voetballers actief zijn. Ik
kende deze vereniging nog niet zo goed, maar ging
ermee akkoord.

Toen ik op de club kwam, werd ik gekoppeld aan een
contactpersoon die mij vertelde waar de vereniging
behoefte aan had. Vervolgens moest ik alles zelf
uitzoeken, zelf pionieren. Na een jaar kwamen Hans en
Rex in dienst bij WSDH om de boel aan te sturen. Vanaf
dat moment zijn we kleine stapjes gaan maken. WSDH
veranderde van een niet-georganiseerde stichting in
een strakke organisatie. De verhuizing naar Laan van
Meerdervoort bracht hier ook verandering in. In het
eerste jaar kende ik veel van mijn collega's niet. Met
het nieuwe kantoor als verzamelpunt waar alle
jeugdsportcoördinatoren elkaar ontmoetten werd er
langzaam maar zeker gewerkt aan een hecht team.
Ook werden we intern opgeleid en moesten we onze
uren registreren. Er werd meer van ons verwacht. Ik
heb toen een werkmap en kaartenbak ontwikkeld waar
de trainers themagerichte trainingen uit konden halen.
Dit was een succes, want in het tweede jaar groeide
BMT met 111 leden. De keerzijde was dat de
vrijwilligers niet meegroeiden, waardoor de club de
ledenstroom niet aankon.

Naast de verenigingsondersteuning verzorgde ik
naschoolse sportactiviteiten op basisscholen. Dit vond
ik eigenlijk het leukste om te doen. Toen WSDH op een
gegeven moment ook Streetsport ging verzorgen,
besloot ik om te solliciteren op de functie van senior
buurtsportcoach. Er waren meerdere sollicitanten,
maar omdat ik niet sportbreed opgeleid was werd ik
het niet.

Na een maand werd ik gebeld met de vraag of ik het
toch wilde proberen. Ik lachte en maakte de grap dat
ik toch niet goed genoeg was. Uiteindelijk werd ik
senior buurtsportcoach en stond mij een grote
uitdaging te wachten.

De Streetsporters stonden heel ver af van de
jeugdsportcoördinatoren en ik werd daarom in het
begin niet geaccepteerd. Ik heb zelf een aanpak
ontwikkeld die mij de juiste leek . Ik ben mezelf
gebleven en heb door het gesprek aan te gaan en
eerlijke communicatie met de sportleiders hun
vertrouwen gewonnen. Ook aan de kant van
Streetsport heb ik geprobeerd structuur te krijgen en
dat is gelukt. Van meesporten op het pleintje zijn we
gekomen tot een blok van drie uur waarin een
sportinstuif, sportclinic en een goede afsluiting. Met
deze structuur zorgen we ook voor een betere
toeleiding naar de vereniging. Ik ben blij dat ik deze
vaardigheden als jeugdsportcoördinator heb opgedaan
en als teamleider Streetsport kan overdragen aan de
sportleiders en buurtsportcoaches van nu. Als
teamleider probeer ik te handelen zoals ik ook als
senior buurtportcoach deed. Door heldere
communicatie, belangstelling te tonen en te
vertrouwen op de kwaliteiten van de Streetsporters
probeer ik het beste in hen naar boven te halen en er
samen voor te zorgen dat er op alle pleintjes in Den
Haag een mooi Streetsport programma staat."
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SCHOOLSPORTEN MET 
NATHAN, SUZY & LUC

In 2024 heeft WSDH haar taken uitgebreid. Naast
het organiseren van de Haagse Schoolsport
Olympiade en het verzorgen van de naschoolse
sportactiviteiten, is WSDH nu ook
verantwoordelijk voor het organiseren van de
schoolsporttoernooien in Den Haag. Tijd om met
Suzy en Nathan van Team Schoolsporttoernooien
te kijken hoe het ervoor staat.

Schoolsport als mooie kans
Nathan werkt al ruim vier jaar bij WSDH. Hij is
afgestudeerd gymdocent en werkte
voorheen voor de helft van de week op een
basisschool en de andere helft was hij
actief als sportcoördinator volleybal. “Ik was op
zoek naar een baan waar deze
twee aspecten mooi samenkomen. De vraag of ik
samen met Suzy en Luc vanaf 1 januari 2024 de
schoolsporttoernooien wilde organiseren kwam
daarom als geroepen”, vertelt Nathan. Suzy is in
september 2022 komen werken bij WSDH. Zij
begon als stagiair en is doorgegroeid tot
sportcoördinator voetbal. Suzy: “Ik wilde graag
mijn uren uitbreiden, dus het organiseren van de
schoolsporttoernooien was een mooie kans voor
mij om fulltime bij WSDH aan de slag te gaan."
WSDH heeft subsidie gekregen om de
schoolsporttoernooien te organiseren.

“Wij staan dichterbij de deelnemers en omdat
wij in de uitvoering zitten, hebben wij meer
verstand van het organiseren van grote
toernooien. Ook zijn wij vaker op scholen te
vinden, dus het contact leggen gaat gemakkelijk”,
vertelt Nathan.

Van tafeltennis tot korfbal
Inmiddels heeft het team al een aantal
toernooien georganiseerd. “We begonnen in
januari met het tafeltennistoernooi. De
organisatie lag hier nog voornamelijk
in de handen van de verenigingen. Toen kwam
de turninstuif, in samenwerking met
onze collega Claudia. Het basketbaltoernooi
voelde als het eerste echte toernooi dat wij als
Team Schoolsporttoernooien hebben
georganiseerd. Inmiddels hebben we ook het
schaaktoernooi en het korfbaltoernooi achter de
rug”, blikt Suzy terug.
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Sportieve synergie
De organisatie van de toernooien verliep goed.
“We merken dat sinds wij verantwoordelijk zijn
voor de organisatie, er meer collega’s van WSDH
aanwezig zijn. Wij als WSDH moeten het doen,
dus nu staat er op elk toernooi een
sportcoördinator om alles in goede banen te
leiden. Hiermee nemen we ook wat zorgen van
de vereniging weg. Een vrijwilliger van de
vereniging zei laatst dat zij het zo �jn vinden dat
wij al het voorwerk doen, zodat zij zich op de dag
zelf kunnen richten. Ook is er meer
overeenstemming met de scholen en
verenigingen. Wij zijn makkelijk te bereiken en de
scholen kennen ons inmiddels wel. We krijgen
ook te horen van scholen en verenigingen dat er
een prettige communicatie is”, aldus Nathan.
Suzy voegt hieraan toe dat het organiseren van
de schoolsporttoernooien van echte
meerwaarde is voor WSDH. “We bereiken veel
kinderen op een snelle manier. Ook merken we
dat de ouders meer betrokken raken bij de
organisatie, omdat zij WSDH door onze
zichtbaarheid echt leren kennen. Wat ik ook leuk
vind, is dat wij de koppeling maken tussen
verschillende werkgebieden van WSDH. We
werken nog wel eens op ons eigen eilandje, maar
voor het organiseren van de schoolsport-
toernooien zijn collega’s van verschillende
disciplines nodig om het tot een succes te
maken.”

Het organiseren van een schoolsporttoernooi
Bij het organiseren van een schoolsporttoernooi
komt veel kijken. “We beginnen altijd met een
startgesprek met de deelnemende verenigingen.
Vervolgens nodigen we de scholen uit en
onderhouden wij het contact met de scholen en
verenigingen. Hier hoort ook een stukje werving
van nieuwe scholen en sportclubs bij. In de
nieuwsbrief die wij zelf opstellen houden wij
iedereen op de hoogte van alle activiteiten”, legt
Nathan uit. Suzy: “Op de dag zelf hebben wij en
onze collega’s vooral een faciliterende rol. We
moeten ervoor zorgen dat alle materialen op de
verenigingen klaarstaan, dat de prijzen zijn
geregeld en dat er op iedere club EHBO
aanwezig is.”

Wat maakt een schoolsporttoernooi
geslaagd?
“Een toernooi is geslaagd op het moment dat

kinderen voldoende hebben kunnen sporten. En
met plezier”, stelt Suzy. “Ook tevredenheid vanuit
de verenigingen en scholen vinden wij
belangrijk”, voegt Nathan toe. “Het meedoen aan
een schoolsporttoernooi is een uitgelezen kans
voor kinderen om kennis te
maken met verschillende verenigingssporten. Wij
hopen dat de kinderen met de toernooien
leuke herinneringen en belevenissen
overhouden aan de basisschooltijd. Ook voor
de kinderen die wat minder theoretisch zijn
onderlegd, maar die juist uitblinken in sporten, is
een toernooi een mooi moment om hun talent te
kunnen laten zien. Dit maakt dat de schoolsport-
toernooien belangrijk zijn”, vertelt Nathan. Ook
ledenwerving is van belang. “Daarom denken wij
samen met de verenigingen na over het dit
thema tijdens de schoolsporttoernooien."
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Vooruitblikkend op volgend jaar
“Voor volgend jaar gaan we kijken of we de
planning voor de scholen nog iets praktischer
kunnen maken, zodat de belasting niet al te
hoog is." Suzy: “Ook zou ik nog wel willen groeien
in het aantal deelnemers. We hoeven ons wat
mij betreft niet te laten beperken door het
maximaal aantal deelnemers. Daarnaast lijkt het
mij leuk om ook andere sporten toe te voegen.
We hebben van onze collega Edwin al de vraag
gekregen of we ook niet eens een rugby toernooi
kunnen organiseren en ook de judoverenigingen
zijn enthousiast.”

“Het is �jn om samen te werken met collega’s. Ik
vind het echt leuk om te zien dat de
sportcoördinatoren een positieve bijdrage
leveren aan het evenement”, sluit
Nathan af. “Ik hoop dat we nog meer kunnen
bereiken door goed samen te werken
met verenigingen; de schoolsporttoernooien
inzetten als middel om het thema ledenwerving
nog beter aan te pakken”, voegt Suzy hieraan
toe.

Team schoolsport houdt zich
naast de schoolsporttoernooien
ook bezig met het organiseren
van de jaarlijkse Haagse
Schoolsport Olympiade. Het
team stuurt de Teamplayers aan.
Dit zijn studenten van de Haagse
Hogeschool en ROC Mondriaan
die verantwoordelijk zijn voor de
organisatie van het evenement.
De Olympiade is verspreid over
twee dagen en naast de reguliere
sporten kunnen de deelnemers
kennis maken met nieuwe
sporten. De Olympiade is voor
alle groep acht leerlingen van de
basisscholen in Den Haag. Dit
zijn er ruim 3200. 
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Team WSDH in beeld
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VERENIGINGSONDERSTEUNING 
BIJ SV HOUTWIJK

WSDH ondersteunt talloze sportverenigingen in Den Haag. Één
daarvan is sv Houtwijk, een gezellige voetbalvereniging in stadsdeel
Loosduinen. Sportcoördinator Daniël Benesty geeft verenigings-
ondersteuning op de thema’s kader en vrijwilligers. Hij werkt veel
samen met jeugdvoorzitter Andries Bongers en hoofd jeugd-
opleidingen Soesanto Wariso – alias Boy. Samen hebben zij binnen
een paar jaar tijd gezorgd voor een enorme toestroom van het
aantal jeugdleden. Ook is het hun verdienste dat er opgeleide
trainers op het veld staan. Wij gingen op bezoek bij Andries en Boy
en vroegen hen naar het geheim van dit succesvolle jeugdbeleid.

Een kijkje bij het jeugdbestuur van Houtwijk
“Welkom in het episch centrum van Houtwijk”,
grapt Boy als we de bestuurskamer komen
binnenlopen. In de bestuurskamer is het nooit
rustig. “Iedereen klopt aan de lopende band op
onze deur. Zo ook vanavond, waar menig nieuw
lid zich kwam inschrijven voor het nieuwe
voetbalseizoen”, vertelt Andries. Dat is ook
precies wat sv Houtwijk zo bijzonder maakt. In
tegenstelling tot de landelijke trend waar het
ledenaantal bij sportverenigingen daalt, stromen
de jeugdleden bij sv Houtwijk juist binnen. Dit is
het resultaat van de nieuwe aanpak van
jeugdvoorzitter Andries Bongers en hoofd
jeugdopleidingen Boy. Andries is zo’n vijftien jaar
geleden begonnen als trainer bij de F’jes, het
team waar zijn oudste zoon zijn voetbalcarrière
begon. In die tijd was er een vaste kliek met
ouders die zich hard inzette voor de club. Alles
op de vereniging verliep goed, totdat het
jeugdbestuur opeens besloot om ermee te
stoppen.
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“Het hoofdbestuur had alleen nog oog voor de
selectie en hield zich niet langer bezig met de
jeugd. Ik kan me nog goed herinneren dat een
van onze jeugdteams een wedstrijd op zaterdag
speelde en de kantine dicht was. De ouders
stonden daar, in de stromende regen, en hadden
geen plek om te schuilen. Dat kan natuurlijk
niet”, zegt Andries stellig. Toen het voormalige
bestuur opgestapt was en er een nieuw
algemeen bestuur toetrad, besloot Andries dan
maar zelf een jeugdbestuur op te zetten. Hij
werd jeugdvoorzitter. “Dat speelde zo’n beetje
voor corona. We hadden toen nog maar drie
jeugdteams over. Daar wilde ik verandering in
brengen. Mijn eis was wel dat ik volledig carte
blanche zou krijgen. Ik wilde het graag op mijn
eigen manier aanpakken, zonder
belemmeringen. Boy voegde zich rond deze tijd
bij de club en zijn hulp kwam als geroepen”,
vertelt Andries. Boy: “Ik kwam weer in aanraking
met sv Houtwijk door de fusie. Het klikte gelijk
met Andries, we hadden dezelfde ideeën en
zaten al meteen op een lijn.” Eind vorig seizoen is
Boy aangetreden als hoofd jeugdopleidingen.
“Daar stond ik aanvankelijk niet om te springen.
Ik houd meer van het veldwerk, alles
coördineren. Toen Andries mij vroeg, besloot ik
het toch maar te proberen. Het vergt behoorlijk
wat tijd, maar ik weet waarvoor ik het doe. De
trainers werken goed mee en we krijgen veel
ruimte van het bestuur. Ik kon veel ervaring
meebrengen en ik hoop dit jaar de HJO-cursus te
volgen, zodat ik ook het juiste diploma voor deze
functie heb”, vertelt Boy.

Van 3 naar 14 jeugdteams
“Vroeger was sv Houtwijk een echte
familievereniging. Iedereen kende elkaar en het
was altijd gezellig. We organiseerden
verschillende thema-avonden, waar zelfs de
hoofdtrainer in een jurk op tafel stond te
zingen”, blikt Andries terug. “Dat is door een
aantal mensen om zeep geholpen doordat zij
prioriteit gaven aan andere zaken. Wij zijn met
het nieuwe jeugdbestuur de goede weg
ingeslagen, maar het duurt nog wel even voordat
alles volledig staat. We zijn nu vooral bezig met
het versterken van de binding tussen de jeugd
en de senioren. Ook is er op de club een pupil
van de week die mee het veld op mag lopen
tijdens de thuiswedstrijden van het eerste”,
vertelt Andries. Boy: “Het belangrijkste wat wij de
afgelopen jaren voor elkaar gekregen hebben is
de toestroom van jeugdleden. Zelfs in de
coronatijd zijn wij als club gegroeid. Het zijn
voornamelijk de jonge leden die zich inschrijven
bij onze club. We zijn van drie naar veertien
jeugdteams gegroeid in vijf jaar tijd.” Hoe hebben
zij dit voor elkaar gekregen?

Tja, dat is eigenlijk gewoon
gegaan door heel veel
mond tot mond reclame.
De mensen uit de buurt
aanspreken, dat helpt.
Ook staat er een pop
in het tenue van Houtwijk in
de plaatselijke Jumbo en
liggen daar wat �yers met informatie
over de vereniging. In de toekomst willen we
meer inzetten op social media, zodat ons bereik
nog groter wordt”, vertelt Andries.

Opleiden van trainers
Sv Houtwijk wordt door velen gezien als
voorbeeld voor andere verenigingen. Wat
kunnen zij van Houtwijk leren? “De organisatie,
daar staat alles mee. Ik heb niet de juiste
papieren voor het voorzitterschap, maar ben een
mensenmens. Iedereen kan bij mij aankloppen,
en dat gebeurt ook. Waar Boy en ik vooral op
inzetten, is het opleiden van trainers”, aldus
Andries. “Bijna al onze trainers zijn opgeleid. Zij
mogen op kosten van de vereniging een KNVB-
cursus volgen. De trainers moeten goed zijn en
weten wat ze doen, want alleen zo kan de jeugd
groeien”, voegt Boy hieraan toe.

Verenigingsondersteuning van WSDH
Sportcoördinator Daniël Benesty draagt hieraan
bij. Hij ondersteunt de vereniging op de thema’s
kader en vrijwilligers. “Daniël liep hier al tig jaar
geleden rond. Toen ik het jeugdbestuur ging
opzetten, kwam ik weer met hem in contact.
Daniël ondersteunt mij op bestuurlijk vlak, maar
ook op trainingsgebied. Hij helpt ons hoofd
jeugdopleidingen Boy met het opleiden van de
trainers, maar ook met jaarplanningen en het
beleggen van vergaderingen. We zijn nog niet op
het niveau dat we zeggen: we hebben de
ondersteuning niet meer nodig, dus het is
harstikke �jn dat Daniël op de club rondloopt.”
Niet veel later schoof Daniël nog even aan
tijdens het gesprek. Op de vraag wat sv Houtwijk
zo uniek maakt, hoefde hij niet lang na te
denken. “Houtwijk is een schoolvoorbeeld van
hoe een sportcoördinator op een vereniging te
werk zou moeten gaan. Het is mijn taak om een
structuur neer te zetten door de juiste mensen
te vinden en hen op de juist plek te zetten.
Vervolgens bedenk ik hier samen met de
vereniging passend beleid bij dat zij vervolgens
borgen binnen de vereniging. Pas dan komt de
club echt in zijn kracht te staan en komen de
leden vanzelf. Dit alles gaat heel goed bij
Houtwijk. Samen maken wij van sv Houtwijk een
krachtige vereniging met een vitale jeugdafdeling
die door wil groeien tot een club waar zowel
voetbal op hoog niveau als op recreatief niveau
mogelijk is”, sluit Daniël af.
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SAMENWERKINGSPARTNERS 
AAN HET WOORD

“De Adviesraad voor Sport en WSDH delen een
gezamenlijke passie en doelstelling om de
sport- en beweegdeelname in Den Haag te

bevorderen. Waar de Adviesraad voor Sport
de gemeente voorziet van strategisch

beleidsadvies om een leven lang sporten en
bewegen te bevorderen, brengt WSDH deze

visie in de praktijk door mensen daadwerkelijk
in beweging te krijgen door: het bieden van

een gevarieerd sportaanbod op scholen en de
playgrounds, in de wijken en ondersteuning

bij sportverenigingen. Zo zetten wij ons samen
in voor de sportieve uitdagingen van de stad

met als doel: elke inwoner het plezier van
sport en bewegen te laten ervaren, wat

uiteindelijk leidt tot een
gezonder en gelukkiger Den Haag.” - Ron

Jansen

"De samenwerking tussen ADO Den Haag en
Werken aan Sportstad Den Haag (WSDH) is een

prachtig voorbeeld van hoe twee organisaties met
een gedeelde visie – Den Haag in Beweging
brengen – elkaar naadloos aanvullen. Beide

partijen zijn van onschatbare waarde voor de
stad. We zorgen er samen niet alleen voor dat

mensen op sportstimulerende locaties in
beweging komen, maar we benutten ook de

kracht van ons merk om achter de voordeur te
kijken. Hierdoor kunnen we multiproblematieken
aanpakken, talent ontdekken en ontwikkelen, en

polarisatie tegengaan. Dit is precies wat de
structurele samenwerking binnen onze

projectactiviteiten zo krachtig maakt. Ik ben
supertrots om hier een ieniminie kleine rol in te

mogen spelen." - Kees Brouwer

‘De school voor Lifestyle, Sport en Bewegen van ROC Mondriaan heeft een jarenlange
samenwerking met WSDH. Door deze samenwerking kunnen wij in onze opleidingen

goed inspelen op de actualiteiten in het werkveld van de buurtsportcoach, streetsport en
verenigingsondersteuning. Een mooie bijkomstigheid is dat onze studenten al tijdens hun

studie kennismaken met één van de grotere werkgevers in de sport van de regio den
Haag. Daarnaast is een mooie bijkomstigheid dat de samenwerking ook zorgt voor een
win-win situatie als het gaat om de loopbaanoriëntatie van de student en het vervullen

van vacatures voor WSDH. Wij hopen de prettige samenwerking nog jaren voort te
zetten’. - Simone Willemse 
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“Bureau-Sport van de Haagse Hogeschool en
WSDH staan voor het begeleiden van

sportstudenten en aankomende
sportprofessionals naar de praktijk. Onze

studenten worden opgeleid en leren bij WSDH
werken in de praktijk. Ook het afstuderen bij

WSDH behoort tot de mogelijkheden.
Daarnaast is Bureau-Sport samen met WSDH

bezig met het ontwikkelen van de
sportpraktijk. Kortom: WSDH en Bureau-Sport

zijn twee verschillende kanten van een en
dezelfde medaille.

Alleen ben je sneller, maar samen kom je
verder! Op naar de volgende 15 jaar!" 

- Tom Roovers
"Johan Cruij� zei ooit; “alleen kun je niets, je

moet het samen doen!”. Daarom werken we als
Johan Cruy� Foundation samen met lokale
organisaties om onze Cruy� Courts meer
impact te laten maken dan een regulier

voetbalveldje in de wijk. WSDH is daarvoor al
jarenlang een zeer betrokken en ervaren

partner gebleken, die op heel veel kinderen
impact heeft gemaakt door de structurele

organisatie van activiteiten, organisatie van
evenementen en het inspireren van nieuwe

Heroes op de Cruy� Courts! Een waar voorbeeld
van een buurtsportorganisatie met een hoge

betrokkenheid die een wijk in beweging weet te
brengen!" - Simon van Rooijen

"Ik wil WSDH van harte feliciteren met 15 jaar
inzet voor de kracht van verenigingen, buurten

en wijken. Sport maakt mensen weerbaar,
gezond en vrolijk...WSDH faciliteert en stimuleert

dat iedereen mee kan doen. Wat mij betreft
mogen jullie dat nog vele jaren doen, eerst een

mooi feestje en dan weer vol aan de bak.
Gefeliciteerd en succes!" – Anneke van Zanen

“Namens de Krajicek Foundation wil ik WSDH van harte feliciteren met
jullie jubileum. Wat een mijlpaal, 15 jaar! Vanaf het begin werken we
samen voor de jeugd in Den Haag. Beiden vanuit onze drijfveren: de
jeugd in beweging brengen en houden. Want we zijn overtuigd dat

beweging en spel onmisbaar zijn voor een gezonde ontwikkeling, zowel
fysiek als mentaal. Door jullie inzet met en voor onze Foundation zorgen

we samen voor gelijke kansen, stimuleren we beweging en zorgen we
voor veilige ontmoetingen en speelplekken in de stad. Het Scholarship

programma werpt zijn vruchten af; van kind op de Playground, naar
Scholarshipper in de buurt en tot slot naar buurtsportcoach bij WSDH.
Vier wat jullie hebben bereikt, jullie zijn onmisbaar voor de stad. En op

naar nog vele jaren samen!" - Ulrike Insam
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OP DE CLUB VAN MARK

WSDH verzorgt voor de Haagse basisscholen
naschoolse sportactiviteiten. Sinds drie jaar
geeft sportcoördinator Mark sur�essen in
Scheveningen en Kijkduin. Menig leerling uit de
bovenbouw heeft op deze manier
kennisgemaakt met de surfsport.

Van Laak naar Scheveningen voor de
naschoolse sur�essen
Tien leerlingen van Basisschool De
Horizon pakten vanuit Laak de tram naar
Scheveningen. Een spannend avontuur stond
hen te wachten: zij gingen voor het eerst in hun
leven surfen. "Het was een hele reis uit Laak,
maar de kinderen reageerden zo enthousiast op
de sur�essen, dat het meer dan de moeite
waard is", vertelt hun juf. De leerlingen werden
door sportcoördinator Mark en zijn
stagiair Frans ontvangen bij surfschool The
Shore. Mark begroette hen enthousiast en zag
veel bekende gezichten. Hij heeft de leerlingen in
de winter al voorbereid met een aantal leuke
theorie- en praktijklessen rondom het surfen,
waaronder ook een keer op de surfskate. Dit is
een skateboard waar de surftechniek op
geoefend kan worden. Of daar nog wat van was
blijven hangen, testte Mark met een overhoring.
Hoe noem je de voorkant van het surfboard? En
wanneer je met je rechtervoet voor surft, ben je
dan een goofy of regular surfer?

De kids slaagden glansrijk en mochten snel hun
wetsuite aantrekken, zodat het echte werk kon
beginnen.

Surfen op het droge
Nadat iedereen zich in een wetsuite had
gehesen, stormden de leerlingen naar
de surfboards. Mark liet zien hoe de kids in
tweetallen de boards naar het strand konden
dragen. Daar verzamelden de leerlingen zich in
een halve cirkel op hun board. Mark
demonstreerde samen met Frans een
aantal gebaren die belangrijk zijn tijdens het
surfen. Vervolgens leerden de kids surfen op het
droge: van peddelen tot staan op het board.

Golven pakken
Met de theorie en demonstratie in het
achterhoofd renden de leerlingen de zee in. Daar
begeleidden Mark en Frans hen. Bij een goede
golf kregen de kids een licht duwtje, zodat zij wat
vaart konden maken.
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Het bleek nog best een opgave om op het juiste
moment op het surfboard te gaan staan en
vooral om ook te blijven staan. Na een paar keer
vallen lukte het bij de meeste kinderen om
goede golven te pakken en kundig te blijven
staan. De ouders en de juf klapten uitbundig en
riepen de surfers bemoedigend toe. De tijd vloog
voorbij en voordat de kinderen het wisten,
moesten ze alweer het water uit. De eerste
sur�es zat erop. Gelukkig krijgen de leerlingen
nog drie lessen. "Het surfen was zo leuk, dat ik
hiervan wel mijn sport wil maken", laat Nikita van
De Horizon weten.

Naschoolse sur�essen voor iedereen
Sur�eraar Mark kijkt positief terug op de les. "Dit
is nu het derde jaar dat ik met heel veel plezier
de naschoolse sportactiviteiten in de vorm van
sur�essen verzorg. In het eerste jaar reageerden
er vooral veel scholen uit Scheveningen. Dat was
leuk, maar ik wil surfen echt voor iedereen
mogelijk maken. Daarom heb ik dit jaar actief
scholen benaderd uit heel Den Haag. De eerste
lessen van het seizoen heb ik gegeven aan een
school uit Ypenburg, helemaal aan de andere
kant van de stad. Het was toen begin april en de
kids stonden rillend naast hun board, omdat het
nog zo koud was. Toch waren de kids na a�oop
super enthousiast." Omdat Mark de materialen
voor een gereduceerd tarief bij de surfscholen
kan huren, kunnen de basisschoolkinderen de
lessen gratis volgen. "Dat is belangrijk, omdat
niet iedereen het geld heeft om een sur�es te
betalen. Op deze manier kunnen alle kinderen
uit Den Haag op een laagdrempelige
manier kennismaken met de surfsport", aldus
Mark.

Maatschappelijk betrokken
WSDH zet zich in om iets te betekenen voor de
maatschappij. Mark: "Ik zie dat ook de surfbond
(HSA) en de surfscholen steeds
meer maatschappelijk betrokken raken. Zo geef
ik steeds bij een andere surfschool in
Scheveningen of Kijkduin les en allemaal willen
zij hun steentje bijdragen door de materialen
tegen een gereduceerd tarief te verhuren voor
de naschoolse sur�essen. Vanuit de HSA worden
surfcoaches opgeleid om zich vervolgens als
vrijwilliger in te zetten voor het schoolsurfen. Zo
ook Frans, de stagiair die Mark kwam helpen.
"Nadat ik mijn baan had opgezegd wilde ik
ontdekken wat ik nu echt wil. Ik surf al sinds mijn
elfde en zo kwam ik op het idee om te helpen bij
de sur�essen van Mark. Tijdens mijn stage leer ik
veel en kan ik ervaring opdoen in het lesgeven. Ik
vind het super leuk om die kids zo enthousiast
op hun surfboard te zien!", vertelt Frans.
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Behind the scenes

Filmregisseur Daan Alkema en verslaggever Pim
Markering nemen de kijker mee terug in de tijd. We

starten de reis bij het grote pand aan de Thorbeckelaan.
Hier, op de 8e etage, was het eerste kantoor van WSDH.
Al �etsend met Hans en Hassan bereiken we de tweede

locatie: de Laan van Meerdervoort. Hier was WSDH
gehuisvest tot de verhuizing naar de Sportcampus

Zuiderpark in 2017. In het Zuiderpark neemt Job het
stokje over. Hij leidt ons rond door het kloppend
sporthart van Den Haag. We eindigen de reis bij

Hondiusstraat op de oudste Krajicek Playground van
Nederland. We gaan in gesprek met belangrijke

samenwerkingspartners Wim de Jong van de Krajicek
Foundation en Ron Jansen, voorzitter van de Adviesraad

voor Sport én Haagse Voetbalvereniging Laakkwartier.
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@werkenaansport
staddenhaag

Werken aan Sportstad
Den Haag

www.swsdh.nl
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